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Verslag van de vergadering Adviesraad voor Sport van 13 oktober 2020  

 
Aanwezig: John van den Berg (voorzitter), Catharina Abels, Wimar Bolhuis, Rob van Bokhoven,  

Karen Bosch, Troy Douglas, Ron Jansen, Kees Mol, Soraya Samuels, Bart 
Volkerijk, Pjer Wijsman, en Wendy van der Meijs (secretaris).  
Vanuit de gemeente: Jan-Willem Meppelink, Peter van Veen, Edgar Vermaas 

Verhinderd: Lisette van den Heuvel, Carola Uilenhoed, Job Schenau 
 

 
 
1. Opening 
De voorzitter opent om 19.35 de digitale vergadering en heet alle leden van harte welkom. De 
wethouder sluit om 20.00 uur aan (ipv 19.30 uur). De agenda krijgt hierdoor een andere volgorde.  
 
 
3a. Mededelingen 
De voorzitter meldt verhindering van Lisette en Carola.  
Bart sluit iets later aan bij de vergadering naar aanleiding van de persconferentie. 
 
3b. Verslag adviesraadvergadering 21 september jl. 
De voorzitter neemt het verslag door per pagina. Er zijn opmerkingen: 

- Pg 2. Hilbert is in december 2019 wethouder De Mos opgevolgd (ipv 2020). 
- Pg 4. Pjer merkt op dat hij verhinderd was. De secretaris past dit aan. 

Er zijn verder geen opmerkingen. Het verslag van 21 september 2020 wordt vastgesteld.  
 
3c. Voortgangslijst DB 
De secretaris licht twee punten uit de lijst toe: 

- ADO. Bart, Ron, Kees en John hebben zich gemeld voor de werkgroep om mogelijkheden 
ADO in kaart te brengen. Er volgt op korte termijn een eerste overleg met de gemeente. 

- Europese Sporthoofdstad. De secretaris vraagt Jan-Willem (JW) Meppelink of de 
Adviesraad op korte termijn een reactie mag verwachten op onze suggesties om invulling 
te geven aan Europese Sporthoofdstad 2022.  JW merkt op dat een beantwoording eind 
oktober met de wethouder wordt besproken. De AVS mag daarna snel een antwoord 
verwachten. 

 
3d. Overzicht toegezonden stukken. 
De voorzitter loopt de lijst met toegezonden stukken langs.  Er is één bericht dat extra aandacht 
vraagt. Dat betreft de uitnodiging van de gemeente voor de bijeenkomsten Haags Sport Akkoord. 
Leden worden gevraagd om aan te geven bij welke thema bijeenkomst zij eventueel kunnen 
aansluiten.  Van Catharina en Karen zijn reacties ontvangen. De secretaris vult aan dat we hopen 
de AVS zoveel mogelijk is vertegenwoordigd bij de verschillende bijeenkomsten die gepland staan. 
 
 
4. Bespreken gemeentelijke begroting 2021-2024 
De voorzitter licht toe dat de cijfers in de begroting sport nog wel extra toelichting vergen. De 
controller van de gemeente, met wie de begroting is doorgesproken naar aanleiding van onze 
vragen, liet weten dat de tabellen de nodige toelichting vereisen. De AvS heeft gepleit om in de 
volgende editie een leeswijzer toe te voegen. 
De secretaris vult aan dat het bestuur heeft gesproken over een brandbrief, gericht aan het college 
van B&W, om een oproep te doen Haagse verenigingen meer actief te ondersteunen, nu nieuwe 
maatregelen beperken. 
Karen steunt een dergelijke brief; juist om te voorkomen dat er nog meer verenigingen onderuit 
zakken.  
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De voorzitter reageert dat een oproep voor meer steun gericht is op de korte termijn. De AvS zal 
ook reageren op de begroting; juist om ook het perspectief voor de lange termijn te benadrukken. 
 
Ron merkt op dat de gemeente niet alleen op Rijksgelden zou moeten leunen, maar creatief en 
buiten de gebaande paden zou moeten zoeken naar oplossingen. 
 
Wimar benoemt het punt van de investeringen in de begroting met de toevoeging of het mogelijk is 
om de bestemming van deze investeringen (o.a. evenementen) wellicht om te buigen. 
 
Bart vult aan dat veel regelingen die door het Rijk beschikbaar zijn gesteld niet bekend zijn bij 
verenigingen of onvoldoende benut worden. Er is zelfs sprake van een onderbesteding. Mede 
doordat het voor verenigingen (te) ingewikkeld lijkt om een dergelijke aanvraagprocedure te 
starten. Wellicht zou de gemeente ondersteuning kunnen bieden om clubs hierbij te helpen. 
 
Het bestuur zal een reactie opstellen en deze onder de aandacht brengen van de leden van de 
Commissie Samenleving. 
 
5. Concept Advies Anders Georganiseerd Sporten (AGS) 
John licht toe dat de werkgroep een concept advies heeft opgeleverd. De leden worden gevraagd 
om eventuele opmerkingen te plaatsen 
Catharina merkt op dat zij blij is dat er weer een advies is van AVS. Zij merkt op dat een sportloket 
een toevoeging kan zijn op de sociaal-maatschappelijke ontwikkelingen en een middel om vraag 
en aanbod van sport met elkaar te verbinden. John vult aan dat een sportloket voor de AGS een 
aanvulling is op wat clubs doen; verenigingen kunnen ook in contact gebracht worden met AGS 
om meer samen te werken met aanbieders.  
Leden zijn akkoord met inhoud. Secretaris rond het document af, zodat het in november aan de 
wethouder overhandigd kan worden. 
 
 
2. In gesprek met de wethouder sport 
Rond 20.00 uur sluiten Hilbert Bredemeijer en Peter van Veen (directeur sport) aan bij de 
vergadering. John verwelkomt hen en vraagt hoe Hilbert de persconferentie van zojuist heeft 
ervaren. Hilbert reageert dat de nieuwe corona-maatregelen de sport keihard raken. Competities 
worden stilgelegd.  
 
Peter vult aan dat de aankondigingen nog extra toelichting vergen om de regels helder te krijgen. 
Wat betekent dit voor sportorganisaties; wat kan wel/niet. Hij vraagt de leden van de adviesraad 
om mee te denken met de vragen; wat betekent dit nu? Deze opmerkingen neemt de gemeente 
mee in overleggen intern en met de Vereniging voor Sport & Gemeenten. De consulenten van 
verenigingsondersteuning bellen met clubs om direct contact te leggen en bij hen op te halen wat 
dit betekent voor hun club.  
Bart vult aan dat sportbonden en NOC*NSF ook veel samen optrekken in het duidelijk krijgen van 
de nieuwe regels. Deze worden op de sites van de organisatie geplaatst; waar clubs ook veel 
informatie kunnen vinden.  
 
De voorzitter vervolgt dat de wethouder een 3-tal vragen heeft voorbereid.  Om met de eerste 
vraag te beginnen:  Welke ideeën zijn er omtrent de beweegvriendelijke openbare ruimte in de 
gebieden Escamp/Haags Sportkwartier en de Binckhorst/CID.  
 
Om een eerste suggestie te doen, reageert de voorzitter dat de openbare ruimte een breed begrip 
is. Zo kun je de openbare ruimten verdelen in: openbare weg; parken/bos/strand; 
speelveldjes/schoolplein; zee/meer/sloot. 
De inrichting van de openbare ruimte vragen om een andere aanpak per gebied. De wijk 
Escamp/Haags Sportkwartier is anders opgebouwd dan de Binckhorst/CID. In Escamp/Haags 
Sportkwartier liggen veel sportparken met voetbalvelden. Eenzijdig aanbod en beperkt 
toegankelijk. Je kunt bijvoorbeeld een bestaand sportpark bijvoorbeeld herinrichten zodat het voor 
andere c.q. meerdere beweeg- en sportenmanier geschikt is. Daarbij is het openstellen van het 
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sportveld/park essentieel om op laagdrempelige manier bewoners te bereiken om er gebruik van te 
maken. 
In de Binckhorst is de ruimte schaars. Veel grond is in handen van bedrijven. De Adviesraad voor 
Sport pleit nog altijd voor een sportveld én sporthal in deze wijk. De inrichting van de openbare 
ruimte kan daar een nóg belangrijkere rol gaan spelen dan in Escamp. Je zult hier bij de aanleg 
van de infrastructuur goed moet nadenken over het meervoudig gebruik ervan: stoep om te 
wandelen en te spelen; fietspad ook geschikt voor skaten, joggers. Zie ook ons advies Ruimte voor 
Sport, Spel en Bewegen, aldus de voorzitter. 
 
Hilbert reageert dat sport essentieel is voor de stad. In de Binckhorst dreigde dat even niet goed te 
gaan, maar gelukkig is er ruimte gevonden voor onderwijs met een sporthal. Voor een sportveld is 
dat nog lastig. 
 
Een aantal leden reageert: 
- Pjer vult aan dat het van toegevoegde waarde is om een medewerker sport toe te voegen aan 

een bouwteam. Hierdoor zit je direct aan tafel en kun je als sport meesturen. 
- Catharina merkt op dat de Binckhorst zich kenmerkt als een gebied met water. Nu de 

afvalcentrale mogelijk zal verdwijnen, is er nog meer mogelijk om ook het watersport te 
faciliteren. Er is een actieve roeivereniging in het gebied; een surfwave. Het is een unieke kans 
voor de Binckhorst om watersport te promoten. 

- Bart merkt op dat het niet alleen gaat om het aanleggen van een sportfaciliteit (veld of 
sporttuin) maar dat het ook gaat om de organisatie van activiteiten op die plek. Daar moet je 
als gemeente vooraf goed over nadenken. Alleen aanleggen is niet genoeg. 

- Wimar benadrukt dat in de huidige situatie en de nieuwe maatregelen er een toename zal zijn 
van bewegen en sporten in de openbare ruimte. Hoe kun je leren van de vraag en de behoefte 
die er is over bewegen en sporten in de openbare ruimte. Laat bewoners of organisaties in een 
bepaald gebied hierover meedenken. Dan kun je mogelijk met kleine ingrepen veel resultaat 
boeken. Bovendien kun je de ervaringen meenemen in de inrichten van nieuwe gebieden. 

- De secretaris merkt op dat voor wat betreft Escamp er in het verleden een interessante studie 
is gedaan waarin de voetbalvelden meer open worden gesteld en ingericht als sportpark. 
Hierdoor is het veel toegankelijker voor de bewoners en kun je op verschillende niveaus de 
bestaande sportparken voor de wijk gebruiken  

- Ron vraagt de wethouder of het bekend is wat de demografie is van de Binckhorst. Voor 
yuppen zijn sportwensen anders dan voor gezinnen met kleine kinderen. Ron vult aan dat 
verenigingen essentieel zijn voor de organisatie van activiteiten. Je hebt hen nodig om mensen 
in beweging te krijgen. 

 

Hilbert reageert dat ruimte in de Binckhorst anders is dan in Escamp. Hilbert is groot  voorstander 

om verenigingen te hebben en met hen samen te werken, zeker bij scholen en voor jonge 

gezinnen. Hierover is hij ook in gesprek met Leidschendam. Mogelijk dat er meer ruimte 

beschikbaar is in de sportzone Vlietzoom en welke verenigingen bereid zijn om vraag vanuit de 

Binckhorst op te vangen.   

 

De voorzitter vervolgt met e 2e vraag. Welke kansen ziet de Adviesraad voor Sport voor 

sportverenigingen en het bedrijfsleven om elkaar te ontmoeten en elkaar te versterken? 

De voorzitter doet een voorzet met de suggestie om bedrijven aan te spreken op hun 

maatschappelijk verantwoord ondernemen. Het voorbeeld van het koppelen van verenigingen met 

het bedrijfsleven, zoals dat in Den Bosch gebeurt, lijkt een aansprekend voorbeeld.  

Karen reageert dat, juist ook in deze tijd, (mentale) vitaliteit een belangrijk thema is. Zij herkent dat 

bij de HTM. Hoe houden we onze werknemers fit en vitaal. De gemeente zou kunnen optrekken 

met een aantal grote Haagse bedrijven. Geef werknemers de gelegenheid om een half uur 

verplicht te wandelen of een andere beweging te doen. Of introduceer weer de traditionele 

bedrijfscompetities. Boek kleine succesjes; gewoon beginnen en niet te ambitieus zijn. Karen biedt 
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aan om hierover met de wethouder eens verder van gedachten te wisselen. 

 

Wimar benadrukt het thema vitaliteit. De APG (uitvoerder van pensioenfonds) is een groot bedrijf 

waar je afspraak kunt maken om een uur beschikbaar te stellen vanuit de werkgever om te 

bewegen. Je kunt hierin als gemeente ook een voorbeeldrol in nemen, door bijv. ambtenaren te 

verplichten om een ½ uur te bewegen per dag.  

Catharina lijkt dit ook een goed idee. Je kunt ook commerciële sportaanbieders betrekken of 

verenigingen om dit idee te faciliteren. 

Ron merkt op om kansen te benutten. Maak kansen in de sport voor het bedrijfsleven concreet en 
tastbaar. Wat is de behoefte/wens van het Haagse bedrijfsleven? Hij doet de suggestie om een 
overleg op te starten tussen VNO-NCW-West en MKB Den Haag om gezamenlijk de 
mogelijkheden te ontdekken. Je kunt sturen op de sociale impact of resultaatafspraken. Door de 
impact te meten en beloningsmodellen toe te passen, kun je bedrijven verleiden om zich meer in te 
zetten om bewoners in Den Haag in beweging te krijgen (bijv. zorgverzekeraars). 

Ron doet ook de suggestie om maatschappelijke vraagstukken vanuit een vereniging te verbinden 
met behoefte uit het bedrijfsleven. Laat mensen in beweging/sporten brengen; je kunt hier ook 
goed clubs voor inzetten. Benader het bedrijfsleven niet alleen voor geld. Voorbeeld: Word partner 
van inclusief sporten in de buurt. 

Je kunt bedrijven aanspreken op het social return door vanuit opdrachten van de gemeente met 
bedrijven afspraken te maken om een deel van de gemaakte winst in te zetten op versterking van 
de sport in Den Haag. 
De secretaris vult aan dat Carola een soortgelijke opmerking heeft geplaatst om bedrijven 1% van 
de winst terug te laten vloeien naar de sport in de stad. 

Hilbert prijst de veelzijdigheid van de Sportraad. Mooi om andere invalshoeken mee te krijgen en 
het vraagstuk vanuit diverse disciplines te benaderen. Hij is content met de suggesties en praat 
graag in een klein gezelschap over dit thema door.  
 
John sluit af met vraag 3. Hoe kijkt de adviesraad aan tegen talentontwikkeling in Den Haag nu 
NOC*NSF de financiering hiervoor aan de bonden stopt en de constructies met Regionale 
Talentencentra (RTC) hierdoor zullen verdwijnen.  
 

De voorzitter trapt af met wat ideeën. Zo kan een duurzaam model opgebouwd worden door op 

jonge leeftijd talentvolle sportertjes te herkennen. De Haagse Hogeschool heeft hierin al veel 

expertise opgebouwd. Samen met de lectoren van de Haagse Hogeschool en vakdocenten gym 

op basisscholen op kleine schaal starten om talentherkenning op te zetten, waarbij plezier in 

bewegen voorop staat. John merkt op dat er in Den Haag al een start gemaakt is met een 

bestaande aanpak, het zogenaamde Athletic Skills Model (ASM). Het gaat hierbij om kinderen 

zoveel mogelijk manieren van bewegen aan te leren en te herkennen in welke bewegingsvormen 

zij talentvol zijn. Duurzaam karakter kan worden gerealiseerd door te werken met betaalde 

krachten: vakdocenten gym, jeugdsportcoördinatoren en buurtsportcoaches 

 
Bart vult aan dat samenwerken van clubs essentieel is. Juist als een model met RTC’s wegvalt, 
komt het aan op verenigingen die samenwerken.  
Pjer herkent dit vanuit zijn rol als voormalig voorzitter van HZ Zian. Er is destijds met zwemclubs in 
de stad een samenwerking afgesproken, waarbij leden altijd lid blijven van de moedervereniging. 
De kracht zit in het bundelen/samenwerken van verenigingen in het samenbrengen van talent, 
waar zij betere faciliteiten aangeboden krijgen (betere trainers, begeleiding, etc). 
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De secretaris brengt in dat Carola op deze vraag twee opmerkingen heeft geplaatst:  
Benoem Haagse helden en koppel hen aan talenten. Zo organiseer je meer bekendheid van de 

Haagse sport. Betrek hier eventueel het Haags bedrijfsleven mee om zo een platform te 

organiseren. Selecteer Haagse topsportverenigingen en durf ook echt een keuze te maken voor 

topsport (niet alles is topsport …). Dan kun je met gelijkblijvend budget meer betekenen.  

Hilbert vindt de suggestie om meer zichtbaarheid aan talent te geven een goed idee.  Nu gebeurt 

er alleen iets op social media, maar dat is in zijn optiek te mager.  

Peter van Veen reageert dat het samenvoegen of kiezen van selectie van topsportverenigingen 

wel de voorkeur heeft, maar dat het lastig(er) is om langlopende relaties te verbreken.   

De wethouder sluit af dat hij blij is met de suggesties die zijn aangereikt. Hij benoemt dat er een 
verslag van is gemaakt en dat hij samen met de betrokken afdelingen bespreekt hoe zij de ideeën 
verder kunnen brengen.  
 
De voorzitter reageert dat de AvS oog wil houden voor de lange termijn, hoewel de huidige situatie 
veel vraagt van clubs op de korte termijn. Om die reden zal de AvS ook reageren op de begroting.  
Ook de bijeenkomsten voor het Haags Sport Akkoord zal de AvS met belangstelling volgen.  
Hilbert benadrukt dat het college van B&W binnenkort komt met een sociaal maatschappelijk 
herstelplan. Hij vraagt de AvS nog geduldig te zijn in een reactie. 
 
De voorzitter bedankt Hilbert en Peter voor hun (digitale) aanwezigheid.  
 
 
6. Rondvraag  
John vraagt Edgar of hij wil reageren op de suggesties die zijn gedaan. Edgar laat weten dat hij 
content is met de suggesties en het enthousiasme van de Adviesraad voor Sport. Het benadrukt 
dat de ideeën die Den Haag Topsport heeft aansluiten bij de praktijk.  
 
Jan-Willem laat weten dat het onzeker is wat de nieuwe maatregelen opnieuw betekenen voor de 
sport in de stad.  
 
Er zijn verder geen vragen.  Een aantal leden laat weten dat zij de digitale vergadering als prettig 
hebben ervaren.  
 
7. Sluiting 
De voorzitter bedankt alle leden voor hun aanwezigheid. De vergadering sluit af om 21.40 uur af.  


